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همان نخستین روز آغاز به کار رسمی بنده با ترور شهید هنیه در برنامه های ما 
اخلال ایجاد کرد. در عرصه داخلی هم تلاش کردیم در راســتای شعار وفاق، با 
نهایت هماهنگی میان ارکان نظام کارها را پیش ببریم. جلسات منظم و مستمری 
با ســران قوای دیگر دارم و در سطوح دیگر نیز تلاش کرده ایم همواره بالاترین 
سطح هماهنگی را داشته باشیم. در این مدت مقام معظم رهبری نیز حمایت 
بسیار خوب و مؤثری از ما داشته اند و اگر این حمایت ها نبود خیلی از اقدامات 
مثل انتصابات مســئولان عالی اجرایــی از میان زنان و افــراد اهل اقلیت های 
مذهبی و مدیران بومی در استان ها ممکن نمی شد. همه این اقدامات در راستای 

ترمیم اعتماد عمومی و ارتقای سرمایه اجتماعی انجام شده است.«
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه توزیع یارانه ها به 
شکل فعلی یک نوع بی عدالتی است، اظهار کرد: »برنامه هایی برای رسیدگی به 
مهم ترین مشکلات از جمله ناترازی ها در عرصه های مختلف مثل انرژی و پول در 
حال تدوین هستند و تلاش داریم در نشست هایی با صاحب نظران عرصه های 
مختلف به این برنامه ها غنا و قوت بیشتری ببخشــیم. باور عمیق داریم که در 
فضای دعوا و مجادله، هر چه بیشــتر تلاش کنیم برآیند عمل ما بیشتر به صفر 
نزدیک خواهد شــد. به دنبال آن هســتیم تا با گسترده کردن چتر وفاق از همه 
ظرفیت ها برای رفع مشکلات کشور بهره بگیریم و از شما نیز می خواهم که با تمام 

وجود و توان خود به ما برای حل مشکلات کمک کنید.«

ایجاد شفافیت در لایحه بودجه �
او با تاکید بر اینکه چاره ای جز اصلاح ساختارها و روندها نداریم، اصلی ترین 
و اساســی ترین ملاحظه دولت در این مسیر را پرهیز از وارد کردن شوک به جامعه 
و حمایت از اقشــار آســیب پذیر برای جلوگیری از اعمال فشار به آنها در این روند 
عنوان کرد و گفت: »موفقیت در این مسیر در گرو ایجاد نگاه و زبان مشترک است؛ 
دولت در این راستا برگزاری نشست هایی را با صاحب نظران آغاز کرده که جلسه با 
جامعه شناسان و اقتصاددانان در این راستا بوده و با صاحب نظران سایر عرصه ها 
نیز نشســت های منظم، مستمر و تخصصی خواهیم داشت.« پزشکیان تصریح 
کرد: »ایجاد شفافیت در لایحه بودجه از جمله اقدامات دولت برای اصلاح روندها 

و مقدمه اصلاح ســاختارها اســت. عده ای تصور کردند کــه دولت بودجه برخی 
بخش ها را افزایش داده، درحالی که ما فقط ردیف ها و اعتبارات بودجه ای را شفاف 
کردیم.« او با تاکید بر اینکه برای نجات کشور از مشکلات پیش رو و تسریع مسیر 
پیشرفت راهی جز این نداریم که همه دست به دست هم دهیم و از همه ظرفیت ها 
بهره بگیریم، عنوان کرد: »بنده به مردم قول می دهم که در این مسیر صادقانه با 
آنها سخن بگویم و به آنان اطمینان می دهم که همانگونه که تاکنون هیچ گاه دروغ 
نگفته ایم، پس از این نیز هرگز از من دروغ نخواهند شنید. بنده به دنبال آن نیستم 
کارهایی انجام دهم که برای دوره بعدی ریاســت جمهوری رای جمع کنم، لذا با 

آرامش و انگیزه بالا به دنبال انجام کار درست هستم.«

پیشنهاد برای عمل به برنامه هفتم توسعه در خصوص خودرو �
حســین عبده تبریزی، اقتصــاددان و یکــی از مدیران بازار ســهام در کانال 
شــخصی اش با اشاره به این نشست نوشــت: »در این جلسه به شرح وضعیت 
خودرو در بازار ســرمایه پرداختم. قبل از جلســه با ۳۶ نفر از کارشناســان رشته 
صحبت کردم. ۳2 نفر قاطعانه معتقد بودند که در شرایط فعلی حتما بهتر است 
خودرو در بورس کالایی معامله شود. چهار نفر ضمن توافق با اینکه در این شرایط 
بهتر است خودرو در بورس کالایی معامله شود، معتقد بودند که این امر نباید به 
موضوعی بلندمدت تبدیل شود و باید نهایتاً هم واردات آزاد شود و هم خودروسازان 
خود فروشنده  کالای خود باشند؛ شروطی که بعید است مخالف چندانی در بازار 
ســرمایه داشته باشــد.«    او همچنین توضیح داد:»بنده در جلسه خواستار آن 
شدم که یا طبق برنامه  هفتم، خودرو از موضوع قیمت گذاری آزاد شده و شرکت ها 
خود به فروش اقدام کنند و یا در بورس کالایی به فروش برســند و اضافه قیمت 
آنها نســبت به قیمت های مصوب صرف بازپرداخت بدهی آنها به بانک ها شود. 
هم چنین درخواست کردم کل موضوعات مربوط به خودرو از قبیل واردات خودرو، 
بدهی خودرویی ها، واگذاری مدیریــت آنها به بخش خصوصی، تودلی های دو 
خودروساز بزرگ،... در طرحی جامع با سرعت بررسی و تصمیمات اجرایی شود. 
امیدوارم با عرضه  خودرو در بورس کالا، یا خروج خودرو از قیمت گذاری، حرکت 

کوچکی در جهت اصلاحات در بازار سهام ایجاد شود.«

عکس نوشت

اول گمان کردم بهرام بیضایی به ایران برگشته و با شهرداری قرارداد همکاری امضا کرده که »چریکه تارا« را به 
شکل پرفورمنس در شهر تهران به نمایش درآورد. اما از این خبرها نبود. عکس های »رزمایش زمستانه مشترک 
شهرداری تهران و پلیس راهور« در یک صبح خوش آب و هوای پاییزی بود. از روی عکس ها مشخص بود که 
تعداد زیادی پاکبان  را سر صبحی به خط کرده  و چوب دستی  به دست شان داده اند. به غیر از چوب دست به عده ای هم بیل، پارو، اره برقی و جارو و... داده اند. 
پاکبان ها را با چهار رنگ قرمز، سبز، نارنجی و کله غازی دسته بندی کرده و از جلو نظام داده که تعدادی از مدیران شهرداری از دسته ها سان نظامی ببینند. عکس ها 
را دیدم و متوجه شدم پاکبان ها خسته تر از آن بودند که توان داشته باشند مدت زیادی در صف بایستند و نظام شان را حفظ کنند. با یکی دو نفر از عکاس هایی که 
 ـحالا اینکه چرا شرکت پسماند باید رزمایش زمستانه  سر برنامه حضور داشتند تماس گرفتم. متوجه شدم شرکت پسماند که ظاهراً متولی اجرای این برنامه بوده 
 ـاز ساعت چهار صبح تعدادی از پاکبانان شریف و بی زبان را جهت انجام مانور به پارک ولایت می آورد و بعد از سه ساعت ایستادن بیهوده ساعت ۷  را برگزار کند
صبح رزمایش را برگزار می کند. از روی عکس ها می شود فهمید که احتمالًا خیلی از این پاکبان ها شب را درست نخوابیده اند و خستگی ساعت ها جارو کشیدن 
خیابان های شهر هنوز بر تن شان مانده است. عده ای از آن ها روی زمین، زمین سرد و سفت خوابیده اند. صبحانه ای که یک شیر و کیک است را باز روی همان 
زمین سرد و سفت برایشان سرو کرده اند، سرو که چه عرض کنم... عکس ها را می بینم و دلم برای این مردان شریف و خسته کباب می شود. اگر قرار است شهرداری 
تهران رزمایش یا مانور برگزار کند باید عده ای را برای این کار استخدام و تربیت می کرد. باید شرایط انسانی و حق و حقوق شان را رعایت می کرد. اصلًا اگر قرار به 
رزمایش و به خط کردن باشد، باید آن عده از مدیرانی که هر سال با این همه پیشرفت تکنولوژی و هواشناسی و ماهواره و... باز غافلگیر می شوند را به خط می کردند 

وگرنه تکلیف این پاکبان های همیشه در صحنه که روشن است.  

درباره عکس هایی از رزمایش زمستانه مشترک شهرداری تهران و پلیس راهور
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  کشتار فلسطینیان مانع برقراری صلح در منطقه خواهد بود  �
محمد بن ســلمان، ولیعهد پادشــاهی عربستان ســعودی این نشست 
اضطراری را به نیابت از ملک ســلمان افتتاح کرد و نخســتین سخنران آن بود. به 
گزارش خبرگزاری دولتی عربستان )واس( ولیعهد این کشور گفت: » این اجلاس 
با توجه به تداوم تجاوزات اســرائیل علیه ملت فلســطین و حملات این رژیم علیه 
جمهوری لبنان، در ادامه ی اجلاس مشترک قبلی عربی و اسلامی، برگزار می شود. 
عربســتان سعودی بار دیگر کشتار جمعی فلسطینیان توسط رژیم اشغالگر را که 
تاکنون باعث شهادت و مجروح شدن و مفقودی بیش از 150 هزار فلسطینی شده 
است محکوم کرده و تاکید می کند تداوم جنایات رژیم اشغالگر علیه غیرنظامیان 
و هتک حرمت مســجدالاقصی و تضعیــف نقش دولت خودگران فلســطین در 
سرزمین های فلسطینی باعث تضعیف تلاش ها برای دستیابی ملت فلسطین به 

حقوق مشروع خود و تضعیف برقراری صلح در منطقه می شود.«
 ولیعهد عربستان گفت: »عربستان سعودی بر ایستادگی خود در کنار فلسطین 
و لبنان جهت عبور از تبعات انســانی فاجعه بار تجاوزات مســتمر اســرائیل تاکید 
نموده، و جامعه بین المللی را به انجام مسئولیت های خود برای حفظ امنیت و صلح 
بین المللی و متوقف سازی تجاوزات رژیم اسرائیل علیه ملت های فلسطین و لبنان و 
ملزم ساختن رژیم اشغالگر برای محترم شمردن حاکمیت جمهوری اسلامی ایران و 

عدم حمله به قلمرو آن، فرا می خواند.«
بن سلمان در پایان صحبت هایش با تاکید بر لزوم توجه جامعه جهانی به راه حل 
ایجاد دو کشــور در سرزمین فلسطین، خاطرنشان کرد: »همچنین موفق به ایجاد 
ائتلاف بین المللی برای اجرای حل دوکشوری با مشارکت اتحادیه اروپا و پادشاهی نروژ 
شدیم که اولین جلسه آن اخیراً در عربستان برگزار شد، و در این راستا سایر کشورها را 
به عضویت در این ائتلاف فرا می خوانیم. از این رو بر اهمیت تداوم تلاش های مشترک 
برای برپایی کشور فلسطین در مرزهای سال 19۶۷ با پایتختی قدس شرقی تاکید 
می کنیم.  همچنین بر لزوم حفاظت از حاکمیت دولت لبنان بر تمامی قلمرو آن تاکید 

نموده و امیدواریم که این اجلاس باعث تحقق اهداف مورد نظر شود.«

 اجلاس باید به یک برنامه عملی برای فلسطین برسد �
سیدصباح زنگنه، سفیر پیشین ایران در سازمان همکاری 
اســامی، درباره وضعیت رابطه تهران و ریاض به »هم میهن« 
گفــت: »در حال حاضر رفت وآمدها و تماس هــا میان ایران و 
عربستان به مرحله خوبی رسیده است. البته تا آن سطحی که 
ما و مردم عربستان انتظار داریم، هنوز راه زیادی مانده است. همین اندازه که مقامات 
اجرایی سطح بالا با هم در تماس باشند، از وقایع روز مطلع شوند و دیدگاه هایشان را 
به اشــتراک بگذارند، گامی مثبت است. انتظار این است که تماس ها به یک برنامه 
جامع و زمانبندی شــده برای توســعه روابط اجتماعی، اقتصادی، سیاسی و حتی 
امنیتی میان دو کشور تبدیل شود. سفر رئیس ستاد کل نیروهای مسلح عربستان به 
تهران و تماس تلفنی میان آقای پزشکیان و آقای محمدبن سلمان اتفاقات خوب و 
مثبتی اســت.« او ادامه داد: »سازمان همکاری های اسلامی مجموعه ای جامع از 
کشورهای اسلامی است. مسائل مهم روز مورد بررسی قرار می گیرد. مسئله تجاوزهای 
اسرائیل و زیاده خواهی های صهیونیست ها مسئله روز بوده و در دغدغه  های سازمان 
نیز ریشــه ای عمیق دارد. در حال حاضر مسئله فلسطین و حمله اسرائیل به لبنان 
مسائلی هستند که همه کشورهای اسلامی روی آن ها حساسیت دارند و موضع گیری 
کردند. کشورها باید این موضع گیری ها را به یک برنامه عملی و اجرایی تبدیل کنند. 
موضوع فلسطین و ضرورت تشکیل دولت مستقل فلسطینی همیشه جزو آرزوهای 
ملت های مسلمان بوده و هم اکنون به عنوان یک بحران واقعی که باید برای آن فکری 
کرد، مورد توجه است. این بحران همت کشورهای اسلامی را می طلبد که با همکاری 
یکدیگر و ترسیم یک چارچوب مشخص به آن ورود کنند.«  دیپلمات پیشین کشورمان 
تاکید کرد: »بنابراین، سازمان همکاری اسلامی الان می تواند نقش خود را ایفا کند؛ 
مادامی که اراده اکثر کشورهای اسلامی این است که فلسطین باید به صورت کشور 
مستقل دربیاید و هر چه برای استقلال خود نیاز دارد – از امکانات و مقدمات سیاسی 
و اجرایی – فراهم شود. با توجه به اینکه پیشنهاددهنده برگزاری این اجلاس ایران بود، 
مطلوب تر بود. اگرچه آقای دکتر عارف هم دارای مقام بالایی هستند. مهم این است 
که بتوان مسائل را به درستی مطرح کرد و به سمت ایجاد برنامه اجرایی و واقعی برای 
تشــکیل دولت فلسطین و آتش بس در لبنان و فلسطین از مسیر سازمان همکاری 

اسلامی و مصوبات آن رفت.«

 راه حل دوکشوری میان حامیان فلسطین طرفدار دارد �
روابط ایران و کشــورهای عربی در دوران اول ریاســت جمهوری دونالد ترامپ 
دســتخوش تحولات تلخ و شیرین زیادی شــد که ریشه آن ها به مسائل منطقه ای 
برمی گشت. با توجه به پیروزی مجدد ترامپ در انتخابات و بازگشت او به کاخ سفید 
از دو ماه دیگر، مسئله رابطه میان تهران و ریاض در دوران جدید بیش از پیش مورد 

توجه قرار گرفته است. 
ســیدهادی برهانی، استاد دانشــکده مطالعات جهان 
دانشــگاه تهران درباره رابطه میان دو کشور به »هم میهن« 
گفت: در دوره گذشته ریاســت جمهوری آقای ترامپ روابط 
نزدیکی میان عربستان و آمریکا برقرار شده بود. این روابط را 
می توانیم به نوعی رابطه ویژه میان دو کشــور بدانیم. در دوره بایدن و دموکرات ها، 
آمریکا این روابط را با عربســتان نداشــت. در حال حاضر که بازگشت ترامپ به کاخ 
سفید مطرح است، تحلیل ها بر این حوزه تمرکز دارد که روابط ریاض و واشنگتن به 
چه سمت خواهد رفت و در کنار آن، روند رو به رشد روابط تهران – ریاض چه خواهد 
شــد.  وی افزود: »در چهار ســال قبــل، دولت بایدن ملاحظاتی حقوق بشــری و 
به خصوص در موضوع جمال خاشــقجی نسبت به عربســتان داشت که به تدریج 
کمرنگ شد. اما روابط دو طرف باز هم به کیفیت دوران ترامپ برنگشت. در این دوره 
اگر بتوانیم نامش را ناامیدی از آمریکا یا سرد شدن روابط آمریکا و عربستان بگذاریم، 
احیای روابط ایران و عربستان اتفاق افتاد. این روابط نیز در حال حاضر سیر طبیعی 
خود را طی می کند. چند روز بعد از مشخص شدن انتخابات، مشخص است که ایران 
و عربستان قصد دارند همین روند را ادامه دهند چون پیروزی ترامپ هم روند را تغییر 
نداده است.«  برهانی درباره تاثیر روابط تهران و ریاض بر بحران فلسطین گفت: »این 
رابطه تاثیر بزرگی بر مســئله فلســطین دارد. در حال حاضر عربستان فعال ترین و 
تاثیرگذارترین کشــور جهان عرب از لحاظ مادی و نفوذ محسوب می شود. از طرف 
دیگر، محور مقاومت به رهبری ایران بسیار فعال است. بنابراین کیفیت رابطه میان دو 
کشور برای موضوع فلسطین خیلی مهم است. اگر این دو کشور مهم و پرنفوذ منطقه 
خاورمیانه در مسئله فلســطین بتوانند با یکدیگر به اشتراک نظر برسند و مواضع 
هماهنگ داشته باشند و همکاری کنند، تاثیرات بسیار مثبتی بر این بحران خواهند 
گذاشت.«  استاد دانشگاه تهران با تاکید بر اینکه احتمالًا عدم حضور رئیس جمهور 
در نشســت ریاض بــا توجه به عدم تائید راه حل دوکشــوری صورت گرفته اســت، 
خاطرنشان کرد: »راه حل دو دولت تبدیل به مانعی سر راه همکاری ایران با کشورهای 
عربی و اسلامی در مسئله فلسطین شده است. واقعیت این است که همه کشورهایی 
که در دنیا از فلســطین طرفداری می کنند، به جز ایران طرفــدار راه حل دودولتی 
هستند. حتی نزدیک ترین کشورها مثل سوریه، عراق یا الجزایر طرفدار راه حل دو 
دولت هستند. در عرصه های غیررسمی، صحنه های غیررسمی هم الان اکثر فعالان 
طرفدار فلســطین در جهان و دانشمندان علوم سیاســی که از فلسطین حمایت 
می کنند، راه حل دودولتی را قبول دارند. من شخصاً طرفدار راه حل یک کشور واحد 
هستم اما بحث نظر شخصی من به عنوان یک استاد دانشگاه و فردی آزاد با موضع 

رسمی یک دولت و حکومت متفاوت است.«
استاد مطالعات اسرائیل خاطرنشان کرد: »راه حل یک کشوری برای سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی تبدیل به یک معضل شده و معتقدم ایران باید موضع 
خــودش را در مــورد این راه حل، اصلاح کنــد. به گونه ای که امــکان همکاری با 
کشورهای دیگر وجود داشته باشد. حتماً لازم نیست که ایران طرفداری از راه حل 
یک دولت را کنار بگذارد اما حداقل باید دست از مخالفت با راه حل دو دولت بردارد. 
این نگاه در لایه های مختلف تصمیم گیری در کشــور ما کــه حمایت از راه حل دو 
دولتی در مواضع رسمی را به معنای خیانت به آرمان فلسطین برداشت می کند، 
دیدگاه درســتی نیست.  آن هایی که راه دو کشور را ترویج می کنند، استدلال های 
قوی برای خودشــان دارند. اینکه ما آن ها را به دشــمنی با فلسطین متهم کنیم، 
درست نیست. با توجه به طرفدار داشتن این راه حل میان کشورها و افکار عمومی 
بسیاری از کشورهای جهان، ما به عنوان کشوری که می خواهیم حامی فلسطین 

باشیم باید موضعی بگیریم که بتوانیم با این جریان حمایتگر کار کنیم.« 
تحلیلگر مســائل خاورمیانه افزود: »این موضع در حال حاضر آسیب هایی به 
دنبال دارد. اجلاس ریاض به ابتکار و پیشنهاد ایران تشکیل شد. اما رئیس جمهور 
ما در آن شرکت نمی کند؛ در شرایطی که کشورهای اسلامی و عربی جمع شدند 
تا یک موضع مشترک در قبال مسئله فلسطین اتخاد کنند. اگر نگاه کلان به این 
مسئله داشته باشیم، در حال حاضر این موضع به نفع فلسطین ارزیابی نمی شود.«
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